
PROTOKÓŁ NR XXIX/2017

z obrad XXIX

Sesji Rady Gminy Miedźno

odbytej w dniu 28 marca 2017 r. 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy

Pana Leszka Idasza

Stan ustawowy Rady 15 osób.

Obecnych wg załączonej listy 14 osób (zał. nr 1).

Zaproszeni  goście  oraz przybyli  mieszkańcy zgodnie z  listą  obecności  stanowiącą załącznik do

niniejszego protokołu (zał. nr 2). 

Sesję rozpoczęto o godzinie 14.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Miedźno. 

Przewodniczący Rady Gminy Miedźno Leszek Idasz realizując czynności proceduralne otworzył

posiedzenie  XXIX  Sesji  Rady  Gminy  Miedźno.  Powitał  zebranych  radnych  oraz  pozostałych

uczestników obrad. 

Zgodnie z podpisaną listą obecności w posiedzeniu XXIX Sesji Rady Gminy Miedźno obecnych

było  14  radnych,  co  stanowi  quorum  niezbędne  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.  

W momencie otwarcia sesji obecnych było 13 radnych.

W związku z tym Przewodniczący stwierdził prawomocność sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Leszek Idasz przedstawił proponowany porządek obrad XXIX sesji

informując obecnych o możliwości zgłaszania do niego zmian: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Występujące zagrożenia i bezpieczeństwo w gminie Miedźno.

4. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.

5. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i gimnazjów  do

nowego ustroju szkolnego.

7. Podjęcie  uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju dokumentów

potwierdzających  spełnienie  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania

rekrutacyjnego do przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miedźno.

8. Podjęcie  uchwały w sprawie  ustalenia  kryteriów rekrutacji  do  szkół  podstawowych,  dla

których organem prowadzącym jest Gmina Miedźno.



9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  na  rok

2017 opłat  za  kształcenie  nauczycieli  pobieranych  przez  szkoły  wyższe  i zakłady  kształcenia

nauczycieli,  ustalenia specjalności i form kształcenia,  na które dofinansowanie jest  przyznawane

oraz opracowania na rok 2017 planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedźno w 2017 roku.

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno na lata

2017-2031.

13. Informacja Wójta z działalności pomiędzy sesjami.

14. Interpelacje i wolne wnioski.

15. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy.

Skarbnik  zgłosił  wniosek,  aby  do  porządku  obrad  wprowadzić  po  pkt.  12  podjęcie  uchwały  

w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  środków  stanowiących  fundusz  sołecki  

w budżecie gminy na 2018 rok.

Radny Graj powiedział,  że radnym powinny zostać przedstawione dodatkowe informacje na ten

temat.

Wójt  odpowiedział,  że  na etapie wprowadzenia wnioskiem uchwały do porządku obrad nie  ma

takiej konieczności. Będzie ona omówiona podczas jej podejmowania. 

Przewodniczący poddał wniosek skarbnika pod głosowanie.

Głosowało 13 radnych w tym: 

  ✓ głosów „za” - 8

  ✓ głosów „przeciw” - 1

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 4

Wniosek skarbnika został przyjęty.

Wobec braku innych uwag Przewodniczący poddał porządek po zmianie obrad pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

  ✓ głosów „za” - 12

  ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Proponowany porządek obrad został przyjęty. 



W związku z powyższym Rada obradowała wobec następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Występujące zagrożenia i bezpieczeństwo w gminie Miedźno.

4. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.

5. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i gimnazjów  do

nowego ustroju szkolnego.

7. Podjęcie  uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju dokumentów

potwierdzających  spełnienie  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania

rekrutacyjnego do przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miedźno.

8. Podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do szkół podstawowych,  dla

których organem prowadzącym jest Gmina Miedźno.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  na  rok

2017 opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia

nauczycieli,  ustalenia  specjalności  i form  kształcenia,  na  które  dofinansowanie  jest

przyznawane  oraz  opracowania  na  rok  2017 planu  dofinansowania  form  doskonalenia

zawodowego nauczycieli.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedźno w 2017 roku.

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno na lata

2017-2031.

13. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących

fundusz sołecki w budżecie gminy na 2018 rok.

14. Informacja Wójta z działalności pomiędzy sesjami.

15. Interpelacje i wolne wnioski.

16. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy.

Ad. pkt. 3 Występujące zagrożenia i bezpieczeństwo w gminie Miedźno.

W  pierwszej  kolejności  głos  zabrał  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej  

w  Kłobucku  bryg.  mgr  Zbigniew  Desperak.  Podziękował  za  zaproszenie.  Tytułem  wstępu

powiedział, że na terenie powiatu kłobuckiego działa 86 jednostek straży pożarnej. 21 jednostek



Ochotniczych  Straży  Pożarnych  (OSP)  włączonych  jest  do  Krajowego  Systemu  Ratowniczo  -

Gaśniczego (KSRG). Podkreślił jak wielką rolę odgrywają jednostki OSP, ponieważ Państwowa

Straż Pożarna nie  jest  umiejscowiona centralnie  na terenie  powiatu,  a czas  dojazdu do miejsca

zdarzenia dla straży pożarnej wynosi tylko 15 minut. Z terenu Gminy Miedźno jednostka OSP 

z Miedźna i Ostrów mają rozszerzony zakres ratownictwa i korzystają z dofinansowania z KSRG.

W roku  2016  odnotowano  1037  zdarzeń  w  tym  749  miejscowych  zagrożeń  i  288  pożarów.  

W okresie  wczesnowiosennym  częste  są  wyjazdy  do  pożarów  traw  i  nieużytków.  Komendant

podkreślił, że na terenie Gminy Miedźno w 2016 roku miało miejsce 35 pożarów i 66 miejscowych

zagrożeń. Z terenu Gminy 3 jednostki OSP włączone są do KSRG i są to: OSP Miedźno, OSP

Ostrowy  i  OSP  Mokra.  Ważnym  elementem  dla  mobilności  jednostki  jest  odpowiednie

przeszkolenie  druhów  strażaków.  O  ile  w  jednostkach  włączonych  do  KSRG  nie  ma  z  tym

problemu  i  przeszkolona  jest  odpowiednia  ilość,  o  tyle  w  pozostałych  jednostkach  (OSP

Władysławów,  OSP  Kołaczkowice,  OSP  Borowa)  są  takie  potrzeby.  Ministerstwo  Spraw

Wewnętrznych i Administracji zatwierdziło tryb i zasady udzielania dotacji  dla jednostek OSP.  

Z takiej dotacji mogą także korzystać jednostki spoza KSRG. Środki na ten cel w roku obecnym

będą  zwiększone  w  stosunku  do  lat  ubiegłych.  Komendant  Desperak  poinformował  także  

o realizowanych przez KPPSP w Kłobucku akcjach informacyjnych: STOP POŻAROM TRAW

oraz CZAD I OGIEŃ – OBUDŹ CZUJNOŚĆ. Dodał, że ma także plakaty informacyjne ze sobą.

Już od wielu lat przełom zimy, wiosny oraz przedwiośnie to okresy, w których wyraźnie wzrasta

liczba pożarów łąk i nieużytków. Spowodowane jest to, niestety, wypalaniem traw i pozostałości

roślinnych.  Akcja ma na celu  informowanie,  uświadamianie,  że w 90% przypadków wina leży

bezpośrednio lub pośrednio po stronie człowieka. Jeśli chodzi o czad - każdego roku z powodu

zatrucia tlenkiem węgla ginie kilkadziesiąt osób. Bardzo często nie ma to związku z powstaniem

pożaru, a wynika jedynie z niewłaściwej eksploatacji budynku i znajdujących się w nich urządzeń 

i instalacji grzewczych. Akcja ma na celu informowanie, co zrobić aby uniknąć zaczadzenia. 

Przewodniczący  Idasz  podziękował  komendantowi  Desperakowi  za  wystąpienie  i  poprosił  

o zabranie głosu zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Kłobucku mł. insp. Tomasza Górkę.

Zastępca  Górka  w  imieniu  komendanta  podziękował  za  zaproszenie  na  sesję.  Zastępca  Górka

powiedział, że przedstawi ogólne dane na temat działalności KPP Kłobuck, natomiast po szczegóły

odsyła  do  BIP-u  KPP Kłobuck  gdzie  zamieszczona  jest  informacja o  stanie  bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie Powiatu Kłobuckiego za okres od 01.01.2016 roku do 31.12.2016

roku. (Informacja ta stanowi załącznik nr 3 do protokołu). Zastępca poinformował, że w 2016 roku

w KPP w Kłobucku zostało wszczętych ogółem 1023 postępowania przygotowawcze w sprawach 

o popełnienie przestępstw, tj. o 101 postępowań mniej niż w 2015 roku (1124), co dało wskaźnik

dynamiki na poziomie 91,0 %. Zarejestrowano 1137 przestępstw stwierdzonych, co w porównaniu



do  roku  poprzedniego  (1052)  oznacza  wzrost  o  85.  W  skali  województwa  jest  to  najniższy

wskaźnik.  W kategoriach  przestępstw  kryminalnych  w  roku  poprzednim  w  KPP w  Kłobucku

wszczęto 484 postępowania przygotowawcze, tj. mniej o 47 w stosunku do roku poprzedniego.  

W postępowaniach tych zostało stwierdzonych 433 czyny przestępcze (w roku 2015 stwierdzono

475  takich  czynów).  Pod  względem  ogólnej  wykrywalności  w  2016  roku  osiągnięty  został

wskaźnik 82,0% przy średniej wojewódzkiej 71,8% i jest to 7 wynik w województwie. Natomiast

wskaźnik wykrywalności przestępstw o charakterze kryminalnym osiągnięto również na dobrym

poziomie 61,9% przy średniej wojewódzkiej 60,5%. W 2016 roku ustalono 579 podejrzanych, przy

669 podejrzanych w roku 2015. Wobec 8 podejrzanych sąd zastosował  środek zapobiegawczy  

w postaci tymczasowego aresztowania (w roku 2015 było 15 aresztowanych). Jeśli chodzi o Gminę

Miedźno sytuacja w roku ubiegłym wyglądała następująco:

– kradzieże – 8;

– kradzieże z włamaniem – 5;

– kradzież i kradzież z włamaniem do samochodu – 0;

– rozboje – 0;

– zniszczenia mienia – 0;

– uszkodzenie ciała -1;

– bójka i pobicie – 1;

– naruszenie zakazu sądowego – 8.

Na terenie powiatu kłobuckiego w 2016 roku zostało ujawnionych ogółem 13452 wykroczeń, tj,

mniej o 1319 niż w 2015 roku (14771). Policjanci prewencji ujawnili 5638 wykroczenia, tj. mniej 

o 216 niż w 2015 roku (5854) natomiast policjanci ruchu drogowego 7202 tj. mniej o 571 niż  

w  2015  roku  (7773).  Policjanci  służby  patrolowej  ujawnili  4353  wykroczenia,  w  tym  3166

wykroczeń  szczególnie  uciążliwych,  mniej  o  205  wykroczenia  niż  w  2015  roku  (3371).  Za

popełnione  wykroczenia  nałożono  9393  mandatów  karnych,  tj.  mniej  o  896  niż  w  2015  roku

(10289), w 576 przypadkach skierowano wnioski o ukaranie do Sądu, tj. mniej o 221 niż w roku

poprzednim (797), w 3163 przypadkach zastosowano środki oddziaływania pozakarnego w postaci

pouczeń, a w 300 po przeprowadzeniu czynności wyjaśniających odstąpiono od skierowania sprawy

do  Sądu.  Priorytetowym  zadaniem  dla  kłobuckiej  Policji  w  2016  roku  było  maksymalne

ograniczenie czasu reakcji na zgłaszane zdarzenie. W KPP w Kłobucku wyniósł:

- interwencje pilne – 6 minut 7 sekund - wartość progowa 7:35;

- interwencje zwykłe - 10 minut 48 sekundy - brak wartości progowej.

W miesiącu wrześniu 2016 roku na terenie województwa śląskiego została uruchomiona Krajowa

Mapa  Zagrożeń  Bezpieczeństwa.  Od  chwili  uruchomienia  do  dnia  31  grudnia  2016  roku



mieszkańcy  powiatu  kłobuckiego  nanieśli  na  KMZB  162  zagrożenia  z  czego  potwierdzonych

zostało  71.  Jeśli  chodzi  o  bezpieczeństwo  w  ruchu  drogowym  na  terenie  Gminy  Miedźno

odnotowano 5 wypadków i 51 kolizji, w których ranne zostały 4 osoby, zabitych brak. W 2016 r.

zatrzymano na gorącym uczynku 200 nietrzeźwych kierujących pojazdem mechanicznym oraz 56

kierujących  pojazdem mechanicznym znajdujących  się  po  użyciu  alkoholu.  Nadal  na  wysokim

poziomie utrzymuje się liczba kierujących będących pod działaniem alkoholu prowadzących inny

niż pojazd mechaniczny.  W 2016 r.  ujawniono w sumie 284 rowerzystów kierujących w stanie

nietrzeźwości prowadzących inny niż pojazd mechaniczny znajdujących się po użyciu alkoholu. 

O godzinie  14.30 do obrad dołączył  radny Paliwoda.  Od tej  chwili  na sesji  obecnych było 14

radnych. 

Zastępca Górka powiedział też, że w 2016 roku zostały sporządzone 203 Niebieskie Karty, to jest 

o 30 mniej niż w 2015 roku. W 33 przypadkach były to karty dotyczące kolejnych przypadków

przemocy w trakcie trwającej procedury natomiast w 170 kart wszczynało procedurę. W Gminie

Miedźno wszczęto 6 postępowań o znęcanie i 3 o alimenty. Poinformował też o nowym programie

MSWiA „Dzielnicowy bliżej nas”, którego założeniem jest wzmocnienie roli dzielnicowego.

Radny Sznober zapytał na jaką kwotę wystawione zostały mandaty w 2016 roku.

Zastępca Górka odpowiedział, że KPP w Kłobucku nie prowadzi takich statystyk, nie osiąga też  

z tego tytułu żadnych korzyści bowiem wpłaty te wpływają do budżetu państwa.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Szewczyk zapytał jak duża jest wykrywalność przestępstw  

w KPP Kłobuck  oraz  czy  wobec  zwiększającej  się  liczby przebywających  w Polsce  i  naszym

powiecie osób pochodzących z Ukrainy - odnotowano incydenty z ich udziałem. 

Zastępca Górka odpowiedział, że jak wspomniał wcześniej wykrywalność ogółem w 2016 wynosiła

82,0%, natomiast wskaźnik wykrywalności przestępstw o charakterze kryminalnym osiągnięto na

poziomie 61,9% . Jeśli chodzi o incydenty z udziałem osób pochodzących z Ukrainy, na terenie

powiatu takowych nie odnotowano.

Wobec braku innych pytań przewodniczący Idasz podziękował komendantowi KPPSP w Kłobucku

oraz zastępcy komendanta KPP w Kłobucku za wystąpienie i zarządził przerwę o godzinie 14.36.

Obrady wznowiono o  godz.  14.47.  Radny Modliński  opuścił  po  przerwie  salę  obrad.  Od tego

momentu obradowało 13 radnych.

Ad. pkt. 4 Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Miedźno.

Przewodniczący  Idasz  zapytał  czy  są  jakieś  uwagi  do  protokołu  z  XXVII Sesji  Rady  Gminy

Miedźno.

Wobec  braku uwag Przewodniczący Leszek Idasz  poddał  pod głosowanie  przyjęcie  protokołu  

z XXVII Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 13 radnych w tym: 



  ✓ głosów „za” - 12

  ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Protokół z XXVII sesji Rady Gminy został przyjęty. 

Ad. pkt 5. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Miedźno.

Przewodniczący Idasz  zapytał  czy  są  jakieś  uwagi  do  protokołu  z  XXVIII Sesji  Rady Gminy

Miedźno.

Wobec  braku uwag Przewodniczący Leszek Idasz  poddał  pod głosowanie  przyjęcie  protokołu  

z XXVIII sesji Rady Gminy. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

  ✓ głosów „za” - 12

  ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Protokół z XXVIII sesji Rady Gminy został przyjęty. 
 Ad. pkt. 6. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów

do nowego ustroju szkolnego. 

Przewodniczący Idasz poprosił asystent Komorowską o wyjaśnienia do podejmowanej uchwały.

Asystent Komorowska wyjaśniła, że podczas obrad ostatniej sesji, w dniu 14 lutego 2017 r.  Rada

Gminy  Miedźno  podjęła  uchwałę  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych

i gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego.  Uchwała  została  przesłana  do  Śląskiego  Kuratora

Oświaty oraz związków zawodowych. Opinia Kuratora ma moc wiążącą – uchwała w ostatecznym

kształcie powinna być z nią zgodna. Opinie związków zawodowych mają charakter fakultatywny.

24 lutego br. Sląski Kurator Oświaty przysłał pozytywną opinię co do uchwały w związku z czym

dzisiaj zachodzi konieczność jej podjęcia w obecnym kształcie. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 186/XXIX/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  kryteriów,  liczby  punktów  i rodzaju



dokumentów  potwierdzających  spełnienie  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina

Miedźno.

Asystent Komorowska wyjaśniła, że w dniu 26 stycznia 2017 r.  weszła w życie część przepisów

nowej  ustawy –  Prawo oświatowe.  Ustawa dokonała  zmian w wielu  ustawach m.in.  w ustawie

o systemie  oświaty.  Wykreślony  został rozdział  2a  regulujący sprawy  rekrutacji  dzieci  do

przedszkoli  publicznych,  w tym  określane  przez  organ  prowadzący  kryteria  obowiązujące  na

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli na terenie gminy Miedźno, dokumenty

niezbędne  do  potwierdzenia  spełniania  oraz  przyznawania  liczby  punktów  dla  poszczególnych

kryteriów. Wprowadzenie nowych przepisów spowodowało, że organy stanowiące muszą podjąć na

nowo uchwały  dotyczące  drugiego  etapu  rekrutacji  do  przedszkoli  prowadzonych  przez  gminę

Miedźno.  W związku z tym,  że  kryteria,  dokumenty oraz liczba punktów wskazane w uchwale

Nr 29/VI/2015 r. Rady Gminy Miedźno z dnia 24 marca 2015 r. sprawdziły się proponuje się ich

pozostawienie. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13 

 ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 187/XXIX/2017.

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  8.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kryteriów  rekrutacji  do  szkół

podstawowych,  dla których organem prowadzącym jest Gmina Miedźno.

Asystent Komorowska wyjaśniła,  że podobnie jak w poprzednio podejmowanej uchwale chodzi

tutaj  o  przepisy,  które  uległy zmianie  w związku z  wejściem w życie  części  przepisów nowej

ustawy –  Prawo oświatowe.  W stosunku do obecnie  obowiązującej  uchwały  usunięto  przepisy

dotyczące rekrutacji do gimnazjów, gdyż zostaną one zlikwidowane, a nabór do klas gimnazjalnych

nie będzie prowadzony. W związku z tym, że kryteria, dokumenty oraz liczba punktów wskazane

w uchwale Nr 114/XVIII/2016 r. Rady Gminy Miedźno z dnia 23 lutego 2016 r. w sprawie ustalenia

kryteriów rekrutacji do szkół podstawowych i gimnazjów dla których organem prowadzącym jest

Gmina Miedźno sprawdziły się, proponuje się ich pozostawienie.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13



 ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 188/XXIX/2017.

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na rok

2017 opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia

nauczycieli,  ustalenia  specjalności  i form  kształcenia,  na  które  dofinansowanie  jest

przyznawane  oraz  opracowania  na  rok  2017 planu  dofinansowania  form  doskonalenia

zawodowego nauczycieli.

Asystent Komorowska wyjaśniła, że finansowanie dokształcania zawodowego nauczycieli należy

do organu prowadzącego placówki oświatowe. Na 2017 rok, zgodnie z art. 70a ust. 1 i 2a ustawy

z dnia  26 stycznia  1982 r.  Karta  Nauczyciela  w budżetach  organów  prowadzących  szkoły

wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 1%

planowanych  rocznych  środków  przeznaczonych  na  wynagrodzenia  osobowe  nauczycieli.  

W uchwale budżetowej Gminy Miedźno na 2017 rok środki na powyższy cel zostały zaplanowane

na  poziomie  1%  i wyodrębnione  w rozdziale  80146 -  dokształcanie  i doskonalenie  nauczycieli.

Łączna  kwota  środków  wynosi  39.488 złotych.  W  porozumieniu  z dyrektorami  placówek

oświatowych  oraz  po  uzyskaniu  pozytywnej  opinii  związków  zawodowych  zrzeszających

nauczycieli  wyodrębnione  środki  zostaną przeznaczone na dofinansowanie:  opłat  za  kształcenie

pobierane przez szkoły wyższe, zakłady kształcenia nauczycieli; kursy kwalifikacyjne, szkolenia

rad pedagogicznych, kursy doskonalące, seminaria oraz inne formy doskonalenia zawodowego dla

nauczycieli. Zadaniem organu prowadzącego jest podział środków na doskonalenie zawodowe oraz

określenie maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie, a także określenie specjalności

i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 189/XXIX/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  gminy  Miedźno  w 2017



roku.

Sekretarz  wyjaśniła,  że  określenie  w drodze  uchwały  Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  dany  rok,  stanowi  wypełnienie

obowiązku wynikającego z ustawy o ochronie zwierząt. Uchwała taka podejmowana jest co roku 

i w głównej mierze dotyczy ona bezpańskich psów.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 190/XXIX/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Skarbnik powiedział,  że projekt tej  uchwały był przez niego omawiany na komisjach i  od tego

czasu nic nie uległo zmianie. Dodał, że zmiany w budżecie wynikają ze:

– zwiększenia  o kwotę   139 063,00 zł.  części  oświatowej  subwencji  ogólnej  dla  Gminy

Miedźno  na  2017 r.  Kwotę  tą  należy  uwzględnić  w planach  dochodów  budżetowych

stosowną uchwałą. Po wprowadzonych zmianach wysokość należnej dla gminy Miedźno

części  oświatowej  subwencji  ogólnej  dla  gmin  wynosi  6 395 981,00 zł.  Kwoty  części

wyrównawczej i równoważącej subwencji ogólnej pozostają bez zmian;

– zmniejszenia  się  o kwotę  755 629,00 zł.  wysokości  planowanych  na  2017 r.  dochodów

budżetowych  związanych  z dofinansowaniem  z PROW  inwestycji  polegającej  na

przebudowie ulicy Kasztanowej w Ostrowach nad Okszą. Zakładając maksymalne terminy

składania wniosku o płatność oraz czasu rozpatrzenia wniosku przez Urząd Marszałkowski

wypłata  środków  nastąpi  w miesiącu  lutym  2018 r.  Wobec  czego  kwota  wnioskowanej

dotacji będzie dochodem roku budżetowego 2018;

– zwiększenia  się  o kwotę  150 000,00 zł.  wydatków  budżetowych  w formie  dotacji  dla

powiatu  kłobuckiego  na  wykonanie  chodnika  przy drodze  powiatowej  S2027  ul.  Leśna

w Miedźnie.  Inwestycja  ta  jest  kontynuacją działań podjętych w 2016 r.  polegających na

opracowaniu  projektów  oraz  budowy  chodników  oraz  dróg  rowerowych  przy  drogach

powiatowych gminy Miedźno. Wysokość dotacji wynika z kosztorysu inwestorskiego;

– zwiększenia się o kwotę 70 000,00 zł.  majątkowych wydatków budżetowych związanych

z budową  drogi  gminnej  ul.  Orzeszkowej  w Miedźnie.  Zwiększenie  wydatków  wynika



z kosztorysu inwestorskiego opracowanego dla opisywanej inwestycji;

– zwiększenia  się  o kwotę  222 144,08 zł.  wydatków  bieżących  w dziale  Administracja

publiczna -  związane jest  to  z koniecznością  zwiększenia środków finansowych min.  na

wynagrodzenia i pochodne dla nowozatrudnionych osób na stanowiska związane z obsługą

oświaty. Po 01 stycznia 2017 r. Urząd Gminy przejął obowiązki zlikwidowanego ZEAOS.

Zwiększa  się  również  o 12 000,00 zł.  zgodnie  z Kartą  Nauczyciela  wysokość  kwoty

zaplanowanej na pomoc zdrowotną dla nauczycieli. Razem zwiększenie wydatków w dziale

wynosi 234 144,08 zł;

– zwiększenia  się  o kwotę  129 063,00 zł.  wydatków  budżetowych  w dziale  Oświata

i wychowanie  w tym  110 000,00 zł.  z przeznaczeniem  na  dofinansowanie  dowozu  przez

rodziców do placówek oświatowo-rehabilitacyjnych dzieci  niepełnosprawnych.  Pozostała

kwota  19 063,00 zł.  związana  jest  zabezpieczeniem  środków  finansowych  na  zadania

statutowe jednostek oświatowych związanych głównie ze szkoleniami nauczycieli;

– zwiększenia się o kwotę 106 500,00 zł. wydatków budżetowych w dziale Pomoc społeczna,

w tym  87 500,00 zł  na  zwiększenie  planu  wydatków  związanych  z dodatkowym

zatrudnieniem w GOPS oraz nagrodami jubileuszowymi dla pracowników, 15 000,00 zł. na

zapewnienie obsługi prawnej dla gminnego ośrodka pozostałe kwoty dotyczą zwiększenia

planu  wydatków  na  dodatki  mieszkaniowe  oraz  składki  na  ubezpieczenia  emerytalne

i rentowe podopiecznych GOPS. Dodał, że GOPS ma mieć także swojego radcę prawnego.

Po dokonanych zmianach w budżecie  Gminy Miedźno zwiększy się deficyt  budżetowy o kwotę

975 629,00 zł. Deficyt ten planuje się pokryć przychodami z tytułu pożyczek lub kredytów.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 12

 ✓ głosów „przeciw” - 1

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 191/XXIX/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno

na lata 2017-2031.

Skarbnik  powiedział,  że  przedłożony radnym projekt  uchwały został  dostosowany pod wydane

zarządzenia wójta oraz podjętą przed momentem uchwałę zmieniającą budżet.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 12

 ✓ głosów „przeciw” - 1

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 192/XXIX/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  13.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  środków

stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2018 rok.

Skarbnik  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  ustawą  o  funduszu  sołeckim  Rada  Gminy  rozstrzyga  

o wyodrębnieniu bądź niewyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących ten fundusz.  

W  przypadku  rozstrzygnięcia  o  niewyodrębnieniu  musi  to  zrobić  do  31  marca.  Uchwała  

o  niewyrażeniu  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  ma  zastosowanie  wyłącznie  do  roku

budżetowego następującego po roku, w którym została podjęta. W związku z tym, że budżet gminy

Miedźno na 2017 r.  zakłada rozpoczęcie oraz kontynuację kosztochłonnych zadań inwestycyjnych,

które będą miały wpływ na kształt budżetu gminy w 2018 r.   wskazane jest możliwie największe

skupienie się na realizacji  głównych inwestycji  przede wszystkim pod kątem ich finansowania.

Wyodrębnione  środki  funduszu  sołeckiego  często  wykorzystywane  są  na  współfinansowanie

zaplanowanych wcześniej i realizowanych przez gminę większych zadań inwestycyjnych,   zdarza

się,  że   wnioskowane przez zebrania  wiejskie  kwoty przekraczają  delegację  ustawową zarówno

ustawy o funduszu sołeckim jak i ustawy o finansach publicznych. Sposób określania wysokości

funduszu sołeckiego nie zawsze jest  adekwatny do możliwości jego wykorzystania zwłaszcza przez

małe  sołectwa.  Ze  względu  na  różnorodność  proponowanych  przez  zebrania  wiejskie  działań

związanych  z  wykorzystaniem  funduszu  występują  częste  rozbieżności  interpretacyjne  co  do

prawidłowości  wydatkowanych  środków  finansowych  i  zachodzi  konieczność  sporządzania

stosownych  opinii  prawnych,  z  których  często  wynika  niemożność  realizacji  wnioskowanego

zadania  z  funduszu  sołeckiego.  Wobec  przytoczonych  powyżej  argumentów  niniejszą  uchwałą

wnioskuje się o niewyodrębnianie w 2018 r. w budżecie gminy Miedźno funduszu sołeckiego. 

Radny Puchała powiedział, że jego zdaniem środki te powinny zostać w budżecie gminy. Nie jest to

mała  kwota  bowiem 181  tys.  zł.  Można  zrealizować  większą  inwestycję,  która  będzie  służyła

wszystkim mieszkańcom gminy. Podkreślił, że na zebraniach wiejskich i tak jest mała frekwencja,

przychodzą tylko zainteresowane podziałem środków grupy ludzi.

Radny Oziembała zapytał jakiej wysokości jest refundacja funduszu sołeckiego.

Wójt odpowiedział, że maksymalnie może to być 35% wydatków poniesionych, a więc około 60

tys. zł.



Radny  Puchała  powiedział,  że  w  powiecie  kłobuckim  nie  wszystkie  gminy  realizują  fundusz

sołecki.

Radny  Kluba  przypomniał,  że  radni  reprezentują  mieszkańców,  którzy  ich  wybrali.  Zamiar

niewyodrębniania środków na fundusz sołecki powinien być zgłoszony na zebraniach wiejskich.

Dodał,  że  wójta  „boli”  fakt,  że  OSP Kołaczkowice  dostało  z  funduszu  sołeckiego  13  tys.  zł.

Nadmienił,  że budżet na 2018 rok będzie uchwalany pod koniec roku, a w przypadku podjęcia

dzisiaj takiej uchwały wejdzie ona w życie z dniem podjęcia.

Radna Gorzałka powiedziała, że fundusz sołecki pokazał mieszkańcom, że mogę decydować jak

rozporządzić pieniądze w sołectwie. Środki te służyły zawsze osobom, które chciały coś robić  

i zmienić w naszych miejscowościach. Dodała, że „nie były one wyrzucane w błoto”. Nadmieniła,

że jest  bardzo zaskoczona uchwałą wprowadzoną do porządku obrad w ostatniej  chwili.  Była  

w tygodniu na dwóch komisjach i nikt nie informował, że taki krok będzie podjęty.

Wójt odpowiedział, że uchwałę wprowadzono do porządku obrad tak późno ponieważ do ostatniej

chwili  zastanawiał  się  czy ją  przedłożyć  pod obrady.  Nadmienił,  że  fundusz sołecki  na terenie

gminy działa różnie. Na zebraniach wiejskich nie ma frekwencji.  Często wnioski odnośnie jego

podziału podejmowane są na żywioł. Mieszkańcy nie mają ich przygotowanych. Wyjątkiem jest

sołectwo Ostrowy gdzie dyskusje są intensywne, zwłaszcza wśród klubów sportowych Nikt nie

odbiera  radom  sołeckim  możliwości  wnioskowania  o  cokolwiek.  Gmina  jednak  nie  może

wychodzić poza ustawę jeśli chodzi o realizację funduszu sołeckiego. Sołectwa wnioskują o różne

rzeczy.  Ciężko  wytłumaczyć  mieszkańcom,  że  np.  ze  środków  funduszu  sołeckiego  nie  może

powstać  parking  przed  kościołem.  Długo  więc  wraz  ze  współpracownikami  analizowane  były

argumenty za i przeciw by taką uchwałę wprowadzić.

Radny  Graj  powiedział,  że  może  faktycznie  wykorzystanie  funduszu  sołeckiego  nie  zawsze

spełniało swoją rolę.  Powiedział,  że jego zdaniem zaistniała sytuacja powinna być znakiem dla

mieszkańców, że jeśli nic się nie zmieni fundusz zostanie zlikwidowany. Dodał, że jego zdaniem

zbyt szybko wprowadzono uchwałę na sesję.

Wójt  odpowiedział,  że  była  to  trudna  decyzja  poprzedzona  analizą.  Jeśli  dzisiaj  uchwała  nie

zostanie podjęta fundusz sołecki będzie dalej działać. Na wrześniowych zebraniach znów przyjdą

małe grupy osób, które podzielą środki wg swojego uznania za ogół mieszkańców. 

Radny  Kluba  poprosił  sołtysów,  aby  przyglądali  się  radnym  jak  zagłosują  i  przekazali  to

mieszkańcom. Dodał, że zapewne „Dobro wspólne” przegłosuje tą uchwałę. Wtedy nie pozostanie

mu nic innego jak złożyć wniosek o rozwiązanie rad sołeckich i sołtysów. 

Radny Sznober  zapytał  dlaczego projekt uchwały nie  był  omawiany na komisjach,  które miały

miejsce przed sesją.

Wójt odpowiedział, że głównym powodem było to, że wraz ze współpracownikami analizował do



ostatniej  chwili  czy dać  uchwałę  do podjęcia  czy nie.  Jeśli  do 31 marca  uchwała  nie  zostanie

podjęta  fundusz  dalej  działa.  Podkreślił,  że  jeśli  chodzi  o  stowarzyszenia,  które  otrzymują  

z  funduszu sołeckiego środki, w projekcie budżetu będzie uwzględniony taki poziom dotacji jaki

jest w chwili obecnej. Podkreślił, że to może zagwarantować już dzisiaj. Stowarzyszenia otrzymują

jedna  z  wyższych  dotacji  w  powiecie.  Gmina  nastawiona  jest  przyjaźnie  do  wspierania  takich

inicjatyw.

Radny Oziembała zaproponował, aby ten rok wstrzymać się jeszcze z niewyodrębnieniem funduszu

sołeckiego i pozwolić ludziom wypowiedzieć się. 

Radny Graj złożył wniosek, aby zaczekać rok czasu z podjęciem takiej uchwały. Są na sesji obecni

sołtysi, którzy słyszą dyskusję. Być może będzie to impuls do zmian. Dzisiaj jego zdaniem radni nie

są przygotowani do podjęcia tego typu uchwały.

Radny  Puchała  odnosząc  się  do  słów  radnego  Kluby  powiedział,  że  nie  będzie  konieczności

rozwiązywania rad sołeckich i sołtysów ponieważ będą oni mogli wystąpić z wnioskiem do wójta 

o środki na dany cel. Dodał, że to jak zagłosuje jest jego decyzją i nikt z mieszkańców nie powinien

go potępiać.

Radny Kluba powiedział, że nie użył takich słów jakoby mieszkańcy mieli go potępiać.

Radna Gorzałka poprosiła, aby zaczekać rok, poinformować mieszkańców i zobaczyć jaki będzie

oddźwięk.

Wójt powiedział, że kwestia wnioskowania do gminy ma sposób ciągły. Kluby Sportowe mają dużo

większe  pieniądze  z  dotacji  niż  z  funduszu  sołeckiego,  a  mimo  to  na  zebraniach  sołeckich

zwłaszcza w Ostrowach bywa spornie odnośnie kwestii podzielenia funduszu sołeckiego między

działające  tam stowarzyszenia.  Podkreślił  raz  jeszcze,  że  decyzja  o  poddaniu  tej  uchwały  pod

głosowanie była bardzo trudna.

Sołtys Szczypior powiedział, że jego zdaniem pieniądze z funduszu sołeckiego są marnowane. To

wójt powinien decydować o jednej konkretnej inwestycji, a nie kilka osób na zebraniach wiejskich.

Radna Gorzałka zaproponowała, aby pokusić się o jakiś wyjazd studyjny dla sołtysów. Będą mogli

oni  wymienić  między  sobą  doświadczenia,  zobaczyć  jak  inne  sołectwa  wykorzystują  fundusz

sołecki. Dobrze byłoby też pokazać jak można postarać się o dodatkowe środki tak, by nie było

winy sołtysów.

Wójt odpowiedział, że  nikt nie powiedział, że wina leży po stronie sołtysów.  Dodał, że przyjął do

wiadomości prośbę o wyjazd studyjny dla sołtysów i postara się taki zorganizować. Fundusz sołecki

w  obecnej  formule  nie  jest  najlepszym  narzędziem.  Bywały  przypadki,  że  w  jednym  roku

mieszkańcy prosili by ze środków funduszu wykopać rów, który w roku następnym chcieli zakopać.

Bywa tak, że z funduszu organizowane są obchody Dnia Kobiet, gdzie mieszkańcy pytają dlaczego

uczestniczyły w nich takie grupy osób, a nie inne. Czasami decyzje odnośnie funduszu sołeckiego



nie były rzeczywistymi potrzebami mieszkańców, a wąskiej grupy osób. Taka jego forma poniosła

więc porażkę. Wójt poprosił o głosowanie nad uchwałą.

Radny Kluba powiedział, że jeszcze przecież nie wypowiedzieli się sołtysi.

Sołtys Seliga powiedział, że może na zebraniach nie ma wysokiej frekwencji, ale kiedy sołectwo

Kołaczkowice połączyło organizację Dnia Kobiet z sołectwem Wapiennik uczestniczyło w nim ok.

60 kobiet, które były zadowolone z takiej inicjatywy. 

Sołtys  Makles  powiedziała,  że  dzięki  środkom  właśnie  z  funduszu  sołeckiego  można  było

organizować takie spotkania.

W odpowiedzi wójt powiedział,  że w Miedźnie zorganizowano Dzień Kobiet ze środków spoza

funduszu. 

Sołtys  Leśnikowski  powiedział,  że  w  jego  sołectwie  stowarzyszenia  przynoszą  podania  

o przydzielenie środków z funduszu sołeckiego. Często wynikają z tego powodu kłótnie. Podczas

różnych imprez plenerowych i  festynów mieszkańcy często oczekują dodatkowych środków od

sołectwa. Powoduje to, że ludzie w dużej mierze się skłócają.

Przewodniczący Idasz zamknął dyskusję nad projektem uchwały i poprosił o jej przegłosowanie.

Radny Graj przypomniał, że złożył wniosek którego nie przegłosowano.

Przewodniczący Idasz powiedział, że radny nie wspomniał, że złożył wniosek formalny. Poprosił 

o jego sprecyzowanie.

Radny  Graj  zgłosił  wniosek  formalny,  aby  w  dniu  dzisiejszym  odstąpić  od  głosowania  nad

omawianym projektem uchwały. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Graja pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 5

 ✓ głosów „przeciw” - 7

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Wniosek został odrzucony. 

Wobec  braku  innych  pytań  i  wniosków  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod

głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 7

 ✓ głosów „przeciw” - 5

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1



Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 193/XXIX/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt. 14. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 

Informację z działalności między sesjami, obejmującą okres od dnia 14 lutego 2017 roku do dnia 27

marca 2017 r. przedstawił Wójt. 

Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 

Wobec braku pytań przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad. pkt. 15. Interpelacje i wolne wnioski. 

Przewodniczący Idasz przypomniał radnym o konieczności złożenia w terminie do 30 kwietnia br.

oświadczeń majątkowych za 2016 rok. Poinformował także, że w okresie od dnia 14 lutego 2017

roku do dnia 27 marca 2017 r. do Biura Rady wpłynęły następujące pisma:

– uchwała  nr  484/XXXI/2017  Rady Miasta  Rybnika  z  dnia  16  lutego  2017  r.  w sprawie

podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań wpływających na poprawę jakości powietrza 

w Polsce;

– uchwała  nr  XXXIV/457/2017  Rady Miejskiej  w Czeladzi  z  dnia  20  lutego 2017 roku  

w sprawie apelu dotyczącego pilnego i zdecydowanego przystąpienia Polskiego Rządu do

prac mających na celu poprawę jakości powietrza; 

– trzy stanowiska  Związku Gmin Śląska Opolskiego wyrażające  poparcie  dla  uchwał  Rad

Gmin  Dobrzeń  Wielki,  Dąbrowa  i  Komprachcice  dotyczących  przywrócenia  granic

wymienionych gmin do stanu sprzed 1 stycznia 2017 roku;

– uchwała  nr  565/XLII/2017  Rady  Miejskiej  w  Sosnowcu  z  dnia  28  lutego  2017  roku  

w  sprawie  podjęcia  przez  Rząd  Rzeczypospolitej  Polskiej  skutecznych  działań

wpływających na poprawę jakości powietrza w Polsce;

– pismo Prezesa Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa – podziękowania za pracę

sołtysów oraz życzenia dla nich z okazji dnia Sołtysa; 

pismo Towarzystwa Przyjaciół Dzieci – Warsztat  Terapii  Zajęciowej  w Hutce z dnia 14

marca  2017  roku  dotyczące  dofinansowania  wkładu  własnego  na  zakup  autobusu  do

przewozu uczestników warsztatów.

Wszystkie pisma pozostają do wglądu w Biurze Rady.

Radny Trzepizur nawiązał do planowanej przebudowy DW 491. Powiedział, że na skrzyżowaniu 

w Miedźnie przy kościele po zamontowaniu świateł powstaną spore korki, a tym samym zwiększy

się ilość zanieczyszczeń powietrza. Dodał, że skoro jest na sesji obecny prezes Gminnej Spółdzielni

(GS)  można  porozmawiać  na  temat  wykupu  budynku  GS  i  tym  samym  podjąć  kroki  w  celu

doprowadzenia do przepustowości tego skrzyżowania. 

Wójt  odpowiedział,  że  wielokrotnie  postulował  o  rondo  w  tym  miejscu.  Budowa  ronda  



o odpowiedniej średnicy wiąże się z koniecznością wykupu i wyburzenia budynków, czego Zarząd

Dróg Wojewódzkich (ZDW) nie bierze pod uwagę. Projekt przebudowy poprzedziły liczne badania

natężenia  ruchu  w  tym  miejscu.  Przedstawiciele  ZDW  byli  poproszeni  z  odpowiednim

wyprzedzeniem na posiedzenie komisji  Infrastruktury, Rozwoju Wsi i Rolnictwa. Niestety  nikt  

z przedstawicieli ze względu na wcześniej zaplanowane wyjazdy służbowe nie mógł się wstawić.

Komisja dostała jedynie projekty przebudowy DW 491 i 492 na płytach CD. Przypomniał, że także

sami  mieszkańcy  wnioskowali  petycją  o  zamontowanie  w  tym  miejscu  sygnalizacji  świetlnej.

Dzisiaj  prace projektowe dobiegają końca. Trudno powiedzieć jak sytuacja będzie wyglądała za

jakiś czas. 

Radny Trzepizur nawiązał także do skrzyżowania DW 491 z drogą w kierunku Władysławowa.

Powiedział,  że znam w tym miejscu ogranicza widoczność i „wstyd”,  żeby taka sytuacja miała

miejsce. 

Głos zabrał wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mieczysław Szewczyk. Powiedział, że w sprawie

wykupu budynku GS nikt z nim nie prowadził żadnych rozmów. Nieoficjalnie dowiedział się, że

rozmowy na  ten  temat  były prowadzone  w gminie.  Wyraził  jednak zgodę  w  przypadku  takiej

konieczności na przeniesienie się we swoimi współpracownikami z GS w inne miejsce. Nadmienił,

że rozmawiał też z pracownikiem ZDW, który powiedział, że samo wyburzenie budynku GS nie

pozwoli  wybudować  tam  ronda,  ponieważ  są  jeszcze  inne  nieruchomości.  Jeśli  chodzi  

o zanieczyszczenia powietrza podziękował radnemu Trzepizurowi za poruszenie problemu, który

będzie dotyczył także jego i jego pracowników. Jeśli chodzi o drogi i problemy jakie zgłaszają radni

i  mieszkańcy  powiedział,  że  sam  nie  jest  w  stanie  zrealizować  wszystkich  tych  postulatów.

Każdorazowo po sesji zgłasza on w powiecie wnioski i uwagi mieszkańców. Podobnie było po

ostatniej  sesji gdzie poruszono problem mostku na ul.  Jagiełły w Miedźnie oraz problem braku

oznakowania poziomego drogi Ostrowy nad Okszą – Nowa Wieś. Zobowiązał się on także zgłosić

wniosek radnego Trzepizura. Poinformował także zebranych o planowanej przez powiat inwestycji

polegającej na przebudowie drogi powiatowej od Mokrej w kierunku Zawad. Podkreślił, że jednym

z zadań powiatu jest ochrona zdrowia. Chciałby, aby szpital w Kłobucku uruchomił nowy oddział.

Zaplanowana  została  nowa  sieć  szpitali,  w  której  został  on  ujęty.  Nie  jest  to  jednak

satysfakcjonujące  dla  powiatu,  aby  stan  oddziałów  nie  powiększał  się.  Poprosił  on  radnych,

przedstawiciela  Rady  Społecznej  ZOZ-u,  aby  podejmowali  wszelkie  działania  i  apelowali,

zabierając głos na posiedzeniach o utworzenie nowego oddziału.

Sołtys Lizurej powiedział, że jeśli chodzi o drogę od Mokrej w kierunku Zawad jest ona w fatalnym

stanie. Pobocza są popękane, droga dziurawa, ale jest jeszcze jeden problem – brak komunikacji

PKS na tym odcinku. Dzieci kończące naukę w godzinach popołudniowych nie mają jak wrócić  

z Kłobucka. Część z nich wraca na nogach. Nie każdy rodzic na możliwość odbioru osobistego, ze



względu na pracę lub brak samochodu. Poprosił, by podjęto działania mające na celu uruchomienie

tam dodatkowego środka komunikacji – chociażby busa w godzinach popołudniowych ok. 16.00. 

Sołtys Seliga powiedział, że problem z powrotem z Kłobucka w godzinach popołudniowych nie

dotyczy tylko  miejscowości  Mokra,  ale  i  Miedźna.  Zapytał  co naprawiają  pracownicy,  których

samochód widział na poboczu drogi w miejscowości Wapiennik.

Wójt odpowiedział, że nie zlecał żadnych prac na ul. Wołyńskiej w Wapienniku. 

Sołtys Makles powiedziała, że po zimie rowy są strasznie pozarastane, jest w nich dużo śmieci. 

Wójt odpowiedział, że utrzymanie we właściwym stanie rowów melioracyjnych jest obowiązkiem

właściciela i sołtys powinien o tym informować mieszkańców.

Sołtys Makles odpowiedziała,  że informuje, jednak nie wszyscy stosują się do tego obowiązku.

Dodała też, że zgłaszała w gminie ten problem jeśli chodzi o odcinek przy polach wzdłuż drogi od

lasu do Golczewa. Zapytała czy może z gminy otrzymać ogłoszenie informujące mieszkańców  

o takim obowiązku. 

Wójt  odpowiedział,  że  sprawdzi  u współpracowników co zrobiono w tej  sprawie.  Jeśli  chodzi  

o możliwość uzyskania ogłoszenia – oczywiście, że można takie wydrukować. Należy się w tym

celu zgłosić do opiekuna sołectwa.

Radny Zielonka zgłosił, że studzienka w Ostrowach nad Okszą przy ul. Kasztanowej jest zarwana.

Ktoś może wyrządzić sobie krzywdę. Przypomniał też, że zarząd Wspólnoty Gruntowej Ostrów nad

Okszą prosił o poinformowanie, że trzeba wyczyścić plac przy ul. Szkolnej. 

Wójt podziękował, za przekazanie informacji, Zobowiązał się przekazać ją zarządcy tego terenu

czyli powiatowi. Jeśli chodzi o studzienkę zobowiązał zwrócić się do firmy, która wykonywała tam

prace o naprawienie tego.

Radna Gorzałka zgłosiła także problem załamanej  studzienki  na skrzyżowaniu ulic Kościuszki  

i Brzeźnickiej w Ostrowach nad Okszą. Dodała, że chodzą tamtędy dzieci do szkoły i stwarza to

niebezpieczeństwo dla nich. 

Wójt odpowiedział, że zgłosi ten problem do zarządcy drogi czyli powiatu.

Radny  Puchała  powiedział,  że  on  będąc  pracownikiem  Powiatowego  Zarządu  Dróg  także

przekazuje wnioski,  które słyszy na sesji  od radnych i  mieszkańców. Poprosił  jednak by pisać  

w takich sprawach również pisma. Pozwoli to szybciej podjąć czynności w danej sprawie. 

Radny Trzepizur poruszył problem lekarzy nieobecności w ośrodkach zdrowia. Jako przykład podał

sytuacje jaka miała miejsce w jego sołectwie. Jedna z rodzin z chorym dzieckiem o godzinie 16.00

udała się do ośrodka zdrowia gdzie nie zastano już lekarza. W Kłobucku ambulatorium jest czynne

od godziny 18.00. Chore dziecko musiało więc zaczekać. 

Wójt odpowiedział, że sytuacja taka jest naruszeniem warunków kontraktu z NFZ. Wiadomym jest,

że ZOZ jest dużą jednostką, jednak jeśli chore dziecko przyjeżdża do szpitala, lekarz ma obowiązek



je zobaczyć. Problemem jest na pewno brak odpowiedniej ilości lekarzy. Obiecał zwrócić się do

ZOZ o przygotowanie odpowiedniej instrukcji, aby sytuacja taka nie miała więcej miejsca. 

Ad. pkt 16. Zakończenie obrad XXIX Sesji Rady Gminy.

W związku  z  wyczerpaniem wszystkich  punktów  porządku  obrad  sesji,  Przewodniczący  Rady

Gminy Leszek Idasz realizując czynności proceduralne zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy

Miedźno. 

Sesję zakończono o godzinie 16.39.

Protokolant Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Anna Kuras (-) Leszek Idasz


